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Överförmyndaren i Örnsköldsvik är på väg att flytta. 

Till Umeå. 

En förändring som oroar – och som också ses som en möjlighet till förbättring. 

 
Anna-Britta Åkerlind (C), kommunstyrelsens ordförande i Örnsköldsvik. 
Bild: Robbin Norgren 

Redan inför den förra mandatperioden var målsättningen att överförmyndaren i Örnsköldsvik 
skulle sammanföras med Umeå, och bilda gemensam nämnd. 

Nu är det på väg att ske. 

– Ännu är inga beslut fattade, säger Åsa Påhlsson Stråe, verksamhetschef på överförmyndaren 
i Umeå. 

Något som Anna-Britta Åkerlind (C), kommunstyrelsens ordförande i Örnsköldsvik skriver 
under på. 

– Exakt hur långt det kommit kan jag inte redogöra för, men det finns ett 
kommunfullmäktigebeslut i Örnsköldsvik om att ett samgående med Umeå ska ske. 

Vilket innebär att Örnsköldsvik på sikt kommer att vara med i samma region som 
Nordmaling, Vännäs, Bjurholm, Robertsfors och Vindeln. 

De största anledningarna till att Örnsköldsvik nu på allvar ser ut att kliva in i Umeåregionen 
är att det finns pengar att spara, och att verksamheten ska kunna effektiviseras och förbättras. 

– Vi har sett att överförmyndaren i Örnsköldsvik kostat mer än på andra ställen. Varje ärende 
är dyrare hos oss än i exempelvis Umeå, säger Åkerlind. 



Hon fortsätter: 

– En annan fördel med samgåendet med Umeå är att vi får tillgång till mer expertis. 

Det är dock inte alla som är odelat positiva till förändringen. 

Oroade röster påminner om svårigheten att rekrytera ställföreträdare i Örnsköldsvik, och 
menar att det inte kommer att bli enklare efter en flytt tio mil norrut. 

Faran är, menar vissa, att både huvudmän och ställföreträdare i Örnsköldsvik kommer att bli 
förlorare. 

– Det kommer att leda till försämringar, säger en person med god insikt i överförmyndarens 
verksamhet. 

Ytterligare en fråga är vad som ska hända med de sex anställda på överförmyndaren i 
Örnsköldsvik. En sak som verkar mer eller mindre klar är att personalstyrkan ska minskas. 

– Ännu finns många frågor som ska besvaras, det är komplext, säger Påhlsson Stråe. 

Anna-Britta Åkerlind, som sitter i regionrådet tillsammans med bland andra oppositionsrådet 
Carolina Sondell (S), säger att det finns saker att vara uppmärksam på vid en förändring. 

– Vi ska inte göra någonting för att något ska bli sämre. En förändring ska leda till förbättring. 
Det är inte bra med två enheter, det blir lite vi och dem. 

– Jag kan inte se att det ska vara tvingande för personalen i Örnsköldsvik att flytta till Umeå. 
Det måste finnas fördelar med att utgå från den kommun man kan bäst. 

Ser du någon risk att huvudmännen, som är en svag grupp i samhället, kommer i kläm? 

– Jag gör inte det i dag, men verksamheten ses över av länsstyrelsen. Och samtliga kommuner 
säger så klart ifrån om det inte fungerar hos dem, säger Åkerlind. 

Kan du förstå oron inför den planerade förändringen? 

– Det kan jag. Men det finns kompetens i Umeå som vi ska dra nytta av. Vi har att vinna när 
vi får samma möjligheter som de har i Umeå. 

 


